

السيرة الذاتية المختصرة

الاسم: أ.د. طه حميد حسن الغنبي
من مواليد: ١٩٦٥
البريد الإلكتروني: taha_aun2004@yahoo.com

١- حاصل على شهادة البكالوريوس من كلية القانون والسياسة/ جامعة بغداد للعام ١٩٨٥/١٩٨٦، وحصل على شهادة الماجستير من كلية العلوم السياسية/ جامعة بغداد عام ١٩٩٢، وحصل على شهادة الدكتوراه من المعهد العالي للدراسات السياسية والدولية/الجامعة المستنصرية عام ٢٠٠٤م.

٢- عُيِّنَ في جامعة بغداد كعضو هيئة تدريسية في ٢٨/٧/١٩٩٣، وعمل في مركز الدراسات الدولية/قسم الدراسات الإفريقية وقسم الدراسات الأميركية، التابع للجامعة المذكورة، وحالياً أحد أعضاء الهيئة التدريسية في كلية العلوم السياسية /الجامعة المستنصرية وذلك منذ ٣١/٨/٢٠٠٨.

٣- مارس مهنة التدريس لمواد عديدة في منها: مواد القانون الدستوري والنظم السياسية والسياسة العامة في مرحلتَي البكالوريوس والماجستير وفي جامعات عراقية عديدة حكومية وأهلية، ومنها جامعة السليمانية، وكلية اليرموك الجامعة.

٤- حاصل على لقب الأستاذ المساعد الأول على العراق في مجال التخصص للعام الدراسي ٢٠٠٩/٢٠١٠، وحصل على لقب الأستاذية عام ٢٠١٣م.

٥- صدر له كتاب من مركز الإمارات للدراسات والبحوث الإستراتيجية عام ٢٠١٠ وطبعة ثانية عام ٢٠١٤ بعنوان (العراق بين اللامركزية الإدارية والفدرالية)، كما صدر له كتاب من مركز حمورآبي في بيروت بعنوان (النظم السياسية والدستورية المعاصرة) عام ٢٠١٣، وتم إقراره ككتاب منهجي مساعد من قبل لجنة عمداء ورؤساء أقسام كليات العلوم السياسية، كمنهج لمادة القانون الدستوري والنظم السياسية في المرحلة الأولى، ثم صدرت طبعة منقحة لهذا الكتاب عام ٢٠١٥م، فضلاً على العديد من الكتب المشتركة، منها كتاب: أصول البحث العلمي الصادر في بيروت عام ٢٠١٥م، كما بلغ عديد الأبحاث في

مجال التخصص، أكثر من (٥٠) بحثاً منشوراً وأخرى مقبولة للنشر في مجلات علمية مرموقة (محلياً وعربياً ودولياً).

٦- شارك في أكثر من ٤٠ مؤتمراً علمياً (عربياً ومحلياً ودولياً)، كما حصل على أكثر من ٥٠ كتاب شكر وشهادة تقديرية من وزراء ورؤساء جامعات وعمداء كليات عراقيين وعرب وأجانب.

٧- حالياً رئيس هيئة تحرير المجلة السياسية والدولية الصادرة عن كلية العلوم السياسية/الجامعة المستنصرية بموجب الأمر الإداري المرقم: ش.أ/٥٩٨ في ٢٠١٥/٣/١٧، ورئيس وحدة البحوث والدراسات الإستراتيجية في كلية العلوم السياسية/الجامعة المستنصرية وعضو لجنة الترقيات وعضو مجلس الكلية المذكورة.

٨- عضو لجنة ترصين التعليم العالي ضمن مؤتمر وزارة التعليم العالي المنعقد في ٢٠١٦/١/٢١.

٩- عضو لجنة تحديث مناهج العلوم السياسية الفرعية المكلفة من قبل وزارة التعليم العالي/فرع النظم السياسية.

١٠- حصل على جائزة يوم العلم المقدمة من قبل وزارة التعليم عام ٢٠١٤ عن

كتابه الموسوم : النظم السياسية والدستورية الصادر عام ٢٠١٣ .

C.V

Name: Prof. Dr.Taha H. Hassan AL.anbagy

Born: 1965

E-mail:taha_aun2004@yahoo.com

1-He holds a bachelor's degree from the College of Law and Politics / Baghdad University for the year 1985/1986 , and received a master's degree from the Faculty of Political / Baghdad University of Science in 1992 and received his doctorate from the Higher Institute for Political and International Studies / Mustansiriya University in 2004 .

2. Appointed to the University of Baghdad, as a member of faculty at 07/28/1993 , and worked at the Center for International Studies / Department of African Studies and the Department of American Studies , the university's mentioned , and is currently a member of the faculty at the School of Political Science / University of Mustansiriya since 31/8 / 2008 .

3. March the teaching profession for many materials including: materials constitutional law and political systems and public policy at the bachelor's and master's phases and in several Iraqi universities, government and private, including the University of Sulaymaniyah , and the Faculty of Yarmouk University .

4. Holds the title of Assistant Professor first on Iraq in the area of specialization for the academic year 2009/2010, and he was awarded the title of professor in 2013 .

5. He has published a book of the Emirates Center for Strategic Studies and Research in 2010 and the second edition in 2014 entitled (Iraq between administrative decentralization and federalism), also released his book of Hammurabi Center in Beirut entitled (political and constitutional contemporary systems) in 2013, and was adopted as a book systematically Assistant by a panel of deans and heads of faculties of political science departments, as a method for the substance of constitutional law and political systems in the first stage, and then issued a revised edition of this book in 2015, as well as on many common books, including a book: origins of scientific research published in Beirut in 2015, it amounted to many researches in the field of specialization, more than 50 research

publications and accepted for publication in other prestigious scientific journals (locally, regionally and internationally).

6. Participated in more than 40 scientific conference (regionally and locally and internationally), and won more than 50 letter of thanks and a certificate of appreciation from the ministers, university rectors and deans of faculties of Iraqis, Arabs and foreigners.

7. Currently , editor of the political and the International Journal of Authority issued by the Faculty of Political Science / University of Mustansiriya under Administrative Order No. : H.o / 598 on 17/3/2015 , and head of the Research and Strategic Studies at the Faculty of Political Science / Mustansiriya University and a member of the promotions committee and a member College -mentioned Council.

8. Member of the Committee cemented Higher Education within the Ministry of Higher Education Conference held on 20-21 / 1/2016.

9. Member of the Committee of renovation Sub political science curricula mandated by the Ministry of Higher Education / Political Systems Branch.

10-He was awarded on the flag provided by the Ministry of Education in 2014 for his book : the political and constitutional systems , issued in 2013 .